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[Fiskeriministeren] 

kommer derfor rimeligt, at konsumfiskeindu- 
strien repræsenteres i bestyrelsen. 

Med disse ord tillader jeg mig hermed at 
anbefale lovforslaget til det høje tings velvil- 
lige og hurtige behandling. 

Fiskeriministeren (Hjortnæs): 
Jeg tillader mig for det høje ting at frem- 

sætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om tilskud 

til forarbejdning og afsætning af  hvilling til 
konsumformål. 

(Lovforslag nr. L 98). 
Med vedtagelse af lovforslaget åbnes der. 

mulighed for en videreførelse af loven for 1 
år inden for en tilskudsramme på 5 mill. kr. 

Som det fremgår af bemærkningerne til 
lovforslaget, har den hidtidige udnyttelse af , 
loven været beskeden,, idet der kun er brugt 
ca. 2,7 mill. kr. af tilskudsrammen på 15 mill. 
kr., 

Denne begrænsede udnyttelse af loven 
skal ses på baggrund af forskellige vanskelig- 
heder .af fiskerimæssig art, som danske. fiske- 
re er stødt på i forbindelse med udøvelse af 
fiskeri efter hvilling. 

Disse problemer søges løst gennem det i 
efteråret 1981 påbegyndte forsøgsfiskeri efter 
hvilling. Samtidig er der i løbet af efteråret 
sket en vis stigning i landingerne af hvilling. 
Denne udvikling ønskes understøttet ved en 
videreførelse af loven. Hovedorganisationer- 
ne. inden for fiskeriet samt Danmarks Fiske- 
industri- og Eksportforening har over for 
fiskeriministeriet tilkendegivet, at man finder 
det betydningsfuldt, at loven videreføres, så- 
ledes at dette alternative fiskeri og denne 
videreforædling støttes. Fiskeriministeriet er 
enig i denne vurdering, og det kan tilføjes, at 
da forholdene omkring EFs fiskeripolitik 
fortsat er uafklarede, har det selvstændig be- 
tydning at fremme anvendelsen af denne 
utraditionelle fiskeart i konsumfiskeindustri- 
en. 

Hermed anbefaler jeg lovforslaget til det 
høje tings velvillige og hurtige behandling. 

Fiskeriministeren (Hjortnæs): 
Herved tillader jeg mig for det høje ting at 

fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om tilskud 

til fiskerikonsulentvirksomhed. 
(Lovforslag nr. L 99). 

Lovforslaget tilsigter en videreførelse af 
loven om tilskud til fiskerikonsulentvirksom- 
hed, således at der fortsat vil kunne ydes til- 
skud til fiskeriorganisationer inden for fiske- 
rierhvervet samt til foreninger i dambrugser- 
hvervet, der ansætter konsulenter til at rådgi- 
ve og vejlede medlemmerne i såvel tekniske 
som økonomiske spørgsmål. 

Den stigende interesse for udnyttelse af 
ordningen afspejler det voksende behov, der 
er inden for erhvervsfiskeriet for at få råd- 
givning i såvel tekniske som økonomiske 
spørgsmål. Dette har sammenhæng med, at 
man til stadighed søger at forbedre rentabili- 
teten i fiskeriet, navnlig med hensyn til at 
nedbringe omkostningerne. Konsulentord- 
ningen bidrager bl.a. til at sikre, at den en- 
kelte fisker får det bedst mulige grundlag for 
valg af teknisk udstyr m.v. til fiskerfartøjet, 
således at man også herhjemme kan opnå et 
bedre økonomisk resultat ved fiskeriet. 

Ud over den individuelle rådgivning af 
fiskere i såvel tekniske som økonomiske 
spørgsmål bistår nogle af konsulenterne fi- 
skeriministeriet i forbindelse med gennemfø- 
relse af ordninger vedrørende tilskud til 
energibesparende investeringer om bord på 
fiskerfartøjer. 

- . For de økonomiske konsulenters vedkom- 
mende omfatter arbejdet endvidere udarbej- 
delse af økonomiske analyser for fiskeriets 
rentabilitet. 

Med disse ord tillader jeg mig hermed at 
anbefale lovforslaget til det høje tings velvil- 
lige og hurtige behandling. 

홢 . .  c Ministeren for kulturelle anliggender (Lise 
Østergaard): 

Jeg skal tillade mig for det høje ting at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  ophavsretslo- 
ven. 

(Lovforslag nr, L 101). 
Lovforslaget består alene i, at en i 1977 

fastsat revisionsfrist for bestemmelsen i op- 
havsretslovens § 17 om adgang til at foretage 
lyd- og billedoptagelser af radio- og fjern- 
synsudsendelser til brug i undervisningsvirk- 
somhed foreslås udskudt til folketingsåret 
1982-83. 

Baggrunden for den i 1977 fastsatte revisi- 
onsfrist var et ønske om at kunne foretage en 
fornyet vurdering af bestemmelsen i ophavs- 
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retslovens § 17, når den havde været gælden- 
de i nogle år. Det erfaringsmateriale, som 
bør være grundlag for en sådan vurdering, 
må imidlertid efter kulturministeriets opfat- 
telse endnu anses for utilstrækkeligt. Revisio- 
nen af § 17 foreslås derfor udskudt til 1982- 
83, hvor der med baggrund i indstillinger fra 
det ophavsretlige revisionsudvalg også vil 
blive fremsat lovforslag om andre ændringer 
i ophavsretsloven end dem, der vedrører pro- 
blemerne omkring § 17. 

Ministeren for kulturelle anliggender (Lise 
Østergaard): 

Jeg skal tillade mig for det høje ting at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af fotografiloven. 
(Lovforslag nr. L 102). 
Lovforslaget består alene i, at en i 1977 

fastsat revisionsfrist for bestemmelsen i foto- 
grafilovens § 7 a om adgangen til at foretage 
optagelse af radio- og fjernsynsudsendelser 
til brug i undervisningsvirksomhed foreslås 
udskudt til folketingsåret 1982-83. 

Baggrunden for den i 1977 fastsatte revisi- 
onsfrist var et ønske om at kunne foretage en 
fornyet vurdering af bestemmelsen i fotogra- 
filovens § 7 a, når den havde været gældende 
i nogle år. Det erfaringsmateriale, som bør 
være grundlag for en sådan vurdering, må 
imidlertid efter kulturministeriets opfattelse 
endnu anses for utilstrækkeligt. Revisionen 
af § 7 a foreslås derfor udskudt til 1982-83, 
hvor der med baggrund i indstillinger fra det 
ophavsretlige revisionsudvalg også vil blive 
fremsat lovforslag om andre ændringer i fo- 
tografiloven end dem, der vedrører proble- 
merne omkring § 7 a. 

Socialministeren (Bent Hansen): 
Herved tillader jeg mig for det høje ting at 

fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om folke- 

pension. (Ejerboligfradrag for pensionister, der 
bor i tofamilieshuse, blandede ejendomme og 
landbrugsejendomme m.v.). 

(Lovforslag nr. L 103). 

Forslag til lov om ændring af lov om in va li- 
depension m.v. (Ejerboligfradrag for pensioni- 
ster, der bor i tofamilieshuse, blandede ejen- 
domme og landbrugsejendomme m.v.). 

(Lovforslag nr. L 104). 

Forslag til lov om ændring af  lov om pen- 
sion til enker mfl. (Ejerboligfradrag for pen- 
sionister, der bor i tofamilieshuse, blandede 
ejendomme og landbrugsejendomme m.v.). 

(Lovforslag nr. L 105). 
Efter forslagene vil pensionister, der bor i 

tofamilieshuse, blandede ejendomme (ejen- 
domme, der indeholder en eller to selvstæn- 
dige lejligheder og tillige anvendes erhvervs- 
mæssigt i væsentligt omfang) og stuehuse til 
ejendomme, der benyttes til landbrug, gartne- 
ri, frugtplantage eller planteskole, ved bereg- 
ning af grundbeløb og hustrutillæg få bereg- 
net ejerboligfradrag på grundlag af ejen- 
domsværdien for hele ejendommen. 

Der tilsigtes en forbedring af disse pensio- 
nisters økonomiske forhold, idet ejerboligfra- 
draget efter de gældende regler, som er ud- 
formet i overensstemmelse med skattelovgiv- 
ningens regler om den procentvise lejeværdi- 
beregning, beregnes på grundlag af den an- 
satte ejendomsværdi for ejerboligen. 

Forslagene skønnes at berøre 3.000-4.000 
pensionister og vil medføre en merudgift til 
pensioner på ca. 16 mill. kr. årlig. 

For at sikre disse pensionister bedst muligt 
er ikrafttrædelsesdatoen fastsat til 1. april 
1982. Da en EDB-løsning tidsmæssigt ikke 
vil kunne etableres inden forslagenes ikraft- 
trædelsesdato, må omregningen af pensioner- 
ne i kommunerne derfor ske manuelt. 

Fra 198.4 tænkes ordningen afløst af en 
permanent løsning og vil derfor fra dette 
tidspunkt kunne gennemføres ved EDB. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærknin- 
gerne til lóvforslagene, skal jeg anbefale for- 
slagene til folketingets hurtige og velvillige 
behandling. 

Man gik først til dagsordenens punkt 7, 
som var: 

7) Spørgsmål til ministrene: 

Spm. nr. 166 

1) Til justitsministeren af: 

Nør Christensen (CD): 
»Kan ministeren bekræfte, at' der i den 

såkaldte fristad Christiania skydes mod poli- 
titjenestemænd med store slangebøsser, og vil 
ministeren tage initiativ til at få nævnte 
slyngvåben omfattet af våbenloven?« I 
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